
Класификация на информацията: 

Ниво 0, [TLP-WHITE] 

 

 1 

СПРАВКА 

ЗА ОТРАЗЯВАНЕ НА ПОСТЪПИЛИТЕ ПРЕДЛОЖЕНИЯ И СТАНОВИЩА ОТ ОБЩЕСТВЕНИТЕ КОНСУЛТАЦИИ ПО ПРОЕКТ НА 

ЗАПОВЕД ЗА ИЗМЕНЕНИЕ И ДОПЪЛНЕНИЕ НА МЕТОДИКАТА ЗА ПОДБОР НА ЛИЦА С ТРАЙНИ УВРЕЖДАНИЯ 

 

№ 
Организация/потребител 

/вкл. начина на получаване на 

предложението/ 

Предложения и становища 
Приети/ 

неприети 
Мотиви 

1.  s_dacin 

Получено на 17 септември 

2024 г. 22:14:41 ч. на 

Портала за обществени 

консултации 

(www.strategy.bg) 

 

относно брайлов дисплей 

Здравейте, 

Аз съм лице със зрително увреждане - 100% с чужда помощ незряща. По 

проекта кандидатствах за Брайлов дисплей. Искам да изкажа своето 

мнение. За да ми бъде полезен в ежедневието и най-вече в работата бих 

искала брайловият дисплей да има следните възможности: 

- навигационни бутони, които да позволяват бързо четене по ред, по 

изречение, по абзац или да се преместваме по документа. Това ще бъде 

голямо удобство за мен. 

- Бутон за извикване на менюто, за бърз достъп до календара, часовника, 

Bluetooth връзките и др. 

- Вграден бележник с възможност за четене на BRF файлове 

- Настройващо се повторение на клавишите за бързо превъртане и 

преместване 

- Поддръжка за карти памет във формат MicroSD с капацитет до 32ГБ. В 

картата памет ще мога да си слагам книги, които да си чета през 

свободното време, както и работни материали. 

По отношение на съвместимостта и свързването: 

- да има Bluetooth свързване 

- да е съвместим с устройства с Apple iOS 11 и Android 

- да може да се ползва с JAWS за комбиниран достъп с реч и брайл 

 

Приема се 

по принцип 

Предложението не е 

предмет на проекта на 

акт. 

2. 
 
Стефан Цвятков  

Получено писмено 

становище на 19 

Аз имам съществено зрително нарушение и кандидатствах за 

високотехнологично помощно средство брайлов дисплей по проект 

„Предоставяне на помощни средства за хората с трайни увреждания“ по 

Приема се 

по принцип 

Предложението не е 

предмет на проекта на 

акт. 



Класификация на информацията: 

Ниво 0, [TLP-WHITE] 

 

 2 

септември 2024 г. Националния план за възстановяване и устойчивост. Кандидатурите се 

подаваха до 17 юли. Бих искал да ви помоля до колкото зависи от вас, да 

повдигнете въпроса за промяна на параметрите на брайловия дисплей, 

който ще се предоставя на одобрените кандидати. Добре ще е 

устройството да има Bluetooth връзка, за да може да се използва със 

смартфон и компютър. Също така да е с вградена батерия, за да не е 

необходима постоянна кабелна връзка. Желателно е да разполага и с 

клавиатура за въвеждане на текст чрез брайловата азбука, също и със слот 

за microSD карта. Така ще могат да се четат книги и електронни 

документи без смартфон или компютър. Тези функционалности са 

характерни за повечето съвременни модели брайлови дисплеи и ще бъдат 

от полза не само на мен, но и на всички други кандидати за такова 

устройство. До колкото съм запознат, брайловият дисплей на Seika, който 

щеше да се предоставя на одобрените лица не разполага с посочените от 

мен функции и е съвсем базов модел. Това ще ограничи в значителна 

степен ефекта от подпомагането на лицата, които ще се възползват от 

устройството. Затова се надявам настоящият вариант да бъде променен и 

да се предостави по-усъвършенстван модел брайлов дисплей, който 

отговаря на съвременните стандарти и ще бъде полезен на незрящите 

хора, в много повече ситуации.  

 

3. Бехие Ахмед 

Behieshen 

Получено на 19 септември 

2024 г. 12:07:39 ч. на 

Портала за обществени 

консултации 

(www.strategy.bg) 

 

Брайлов дисплей 

Здравейте, 

Бих желала да изкажа своето мнение, а и това на мнозинството, по 

отношение на високотехнологичното помощно средство брайлов дисплей. 

Аз съм лице с трайно зрително увреждане. 

За да бъде дисплеят още по-полезен за нас, е добре да притежава следните 

характеристики: 

- навигационни бутони, които да позволяват бързо четене по ред, по 

изречение, по абзац или да се преместваме по документа 

- Бутон за извикване на менюто, за бърз достъп до календара, часовника, 

Bluetooth връзките и др. 

- Вграден бележник с възможност за четене на BRF файлове 

- Настройващо се повторение на клавишите за бързо превъртане и 

Приема се 

по принцип 

Предложението не е 

предмет на проекта на 

акт. 
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преместване 

- Поддръжка за карти памет във формат MicroSD с капацитет до 32ГБ 

Съвместимост и свързване: 

- Bluetooth свързване 

- Съвместимост с устройства с Apple iOS 11 и Android 

- да може да се ползва с JAWS за комбиниран достъп с реч и брайл, за да 

ми бъде полезен. 

 Между другото да отбележа, че има проблем с регистрациите - когато се 

използва gmail-ски адрес, не идва линк за активация на регистрацията. Аз 

успях да добавя коментар, понеже опитах и с abv.bg. 

4. Хюсеин Исмаил 

Получено писмено 

становище на 20 

септември 2024 г. 

По предвидените изменения на методиката, бих искал да изразя следното 

мнение: - Предложените изменения са адекватни и справедливи за хората, 

за които се отнасят и аз като човек с увреждане ги подкрепям; - Използвам 

случая да обърна вашето внимание и на факта, че начинът по който са 

предложени високо технологичните помощни средства (ВПС), те не могат 

да покрият в необходимата степен индивидуалните нужди на хората, за 

които са предназначени. Например аз, който съм с напълно загубено 

зрение, имам сериозна нужда от Брайлов дисплей, но когато разбрах, че 

ще бъде предложен единствен вариант на дисплей и то със съвсем базови 

характеристики, се отказах да кандидатствам за такъв Брайлов дисплей. 

Много други незрящи хора, които бяха вече кандидатствали за Брайлов 

дисплей съжаляват, че няма да имат възможност да изберат модел с 

необходимите им характеристики, например дисплеят да може да се 

свързва с мобилни устройства, да има брайлова клавиатура и да може да 

се въвежда текст с него, да има вграден бележник за писане и четене на 

Брайлови текстове и книги. По подобен начин стои въпросът и с 

устройствата с изкуствен интелект "умни" очила/ камери и с електронните 

лупи (видео увеличители) - хората нямат възможност да изберат най-

подходящото за тях устройство. Предлагам, изразявайки мнението и на 

много други хора, с които сме дискутирали тези въпроси, да бъде 

извършена промяна в методиката или в нейното изпълнение, която да 

позволи хората с увреждания да могат да избират ВПС съгласно своите 

индивидуални потребности и предпочитания, а не да получават един 

предварително посочен конкретен модел. Така например един слабо 

Приема се 

по принцип 

Предложенията не са 

предмет на проекта на 

акт. 
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виждащ човек може да предпочете 5-инчов електронен видео увеличител, 

а друг да има нужда от 10-инчов такъв. По този начин ще бъдат 

удовлетворени в много по-пълна степен потребностите на хората с 

увреждания и похарчените средства по проекта ще изпълнят своето 

предназначение. В случай, че се предвиждат такива, бих могъл и желая да 

се включа в евентуално сформирани работни групи, форуми и др. за 

обсъждане и решаване на тези въпроси.  

 

 

 

 


